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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli választ igénvlő kérdés!

Dr. Kövér László
az Országgyű lés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 . § alapján kérdést kívánok benyújtani dr. Matolcsy György nemzetgazdaság i
miniszterhez, mint a foglalkoztatáspolitikáért felelős kormánytaghoz

„Az álláskeresők után a munkaügyi központok munkavállalóinak jogai és önbecsülése is sárb a
tiporható? ”

címmel, amelyre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

A Fidesz választási kampányában és Orbán Viktor kormányprogramjában egy millió új
munkahelyet és a gazdaság fellendítését ígérte . Ezzel szemben az Orbán-kormány unortodox
gazdaságpolitikája megfojtotta a 2010. első felében megindult gazdasági növekedést, felszámolt a
annak alapjait, megrendítette a hazánkkal szembeni bizalmat . Az elemző i prognózisok szerint
idén recesszióba forduló magyar gazdaságban nemhogy valódi új munkahelyek megteremtése, de
a foglalkoztatottság jelenlegi szintjének meg őrzése is kétséges . A kilátástalan helyzetet jól
mutatja, hogy az álláskeresők közel fele (47,3 %) egy évnél régebben van munka nélkül. Ilyen
helyzetben egy felel ős kormányzat az állami foglalkoztatáspolitika eszközrendszerének b ővítésére
és az ezt végrehajtó szervezeti struktúra megerősítésére törekszik.

Ezzel szemben az egész közszférát szakmailag, morálisan és humán-erőforrás szempontjából
egyaránt leépítő kormánypolitika azokat sem kíméli, akiknek feladata a munkaügyi központo k
alkalmazottaiként az állástalanná vált, reményvesztett emberek visszavezetése a munkaerő piacra .
A munkaügyi központok kirendeltségein dolgozók nemcsak ügyfeleik beszámolói alapján, hane m
saját bőrükön tapasztalják meg, hogyan tombol Magyarországon a munkáltatói önkény. A
Kormány 2011. január 1-től először a kirendeltségek munkatársainak illetménykiegészítését vonta
meg, majd az év folyamán az alapilletményen felüli eltérítéseiket is . Így a munka dandárját végző
kormánytisztviselők 50-60 ezer forinttal kevesebb illetményt kapnak, mint a központban dolgozó k
akkor, amikor a közigazgatás területén egyébként is 3,4 %-kal csökkent a reálkereset .

Ma már azonban akár szerencsésnek is érezhetik magukat azok, akik legalább e csökkentet t
illetményt kézhez kapják . Információim szerint ugyanis a kormányzati szerveknél januárban
elrendelt létszámcsökkentés a munkaügyi központok kirendeltségeit sem kímélték .
Választókerületemben, Tolna megyében úgy értesültem, hogy a kirendeltség munkatársainak



jelentős részével az ügyfélszolgálati munka kellős közepén, az ügyfél jelenlétében, megalázó
módon közölték a felmentést.

A munkaügyi központok kirendeltségein uralkodó állapotok megismerése érdekében az alább i
kérdéseket intézem tisztelt Miniszter Urhoz :

• Mekkora volt a munkaügyi központok kirendeltségein dolgozó kormánytisztviselők
illetményének átlagos összege 2010-ben?

• Mekkora volt a munkaügyi központok kirendeltségeken dolgozó kormánytisztviselők
illetményének átlagos összege 2011-ben?

• Hány kirendeltségen dolgozó kormánytisztviselő részesült illetményeltérítésben 2011.
március 1-én? Mekkora volt az eltérítés átlagos mértéke?

• Hány kirendeltségen dolgozó kormánytisztviselő részesült illetményeltérítésben 2012.
január 1-én? Mekkora volt az eltérítés átlagos mértéke ?

• Igazságosnak tartja-e Miniszter Úr, hogy a kirendeltségeken dolgozó kormánytisztviselők
50-60 ezer forinttal kevesebb illetményt kapnak, mint a központban dolgozók? Ha nem
tartja igazságosnak, tesz-e intézkedéseket e méltánytalanság megszüntetése érdekében ?

• Hány kormánytisztviselő dolgozott a munkaügyi központok kirendeltségein 2010 .
december 1-én?

• Hány kormánytisztviselő dolgozott a munkaügyi központok kirendeltségein 2011 .
december 1-én?

• A kormányzati létszámcsökkentésrő l szóló 1004/2012 . (I . 11 .) Korm. határozat alapján
hány kormánytisztviselő foglalkoztatási jogviszonyát szüntették meg 2012 januárjában?

• Miniszter Úrnak van-e tudomása arról, hogy egyes munkaügyi központok kirendeltségei n
megalázó, embertelen módon közölték a felmentéseket? Tervez-e vizsgálatot a
kirendeltségeken végrehajtott felmentések ésszerűségének, és a felmentések közlési
módjának kivizsgálása érdekében? Ha igen, mikorra várható e vizsgálat eredménye ?

• Az egyre elkeserítőbb foglalkoztatási helyzetet látva tervez-e a Kormány intézkedéseket a
munkaügyi központok megerősítése, tevékenységük hatékonyabbá tétele érdekében?

Bizonyára Miniszter Úr is osztja azon álláspontomat, hogy különösen rossz üzenete van annak, h a
az állam, mint munkáltató maga is önkényesen lép fel saját munkavállalóival szemben . Hiszen
mire számíthatnak a magyar munkavállalók, ha a munkaügyi központok munkavállalóinak joga i
és önbecsülése is sárba tiporható?! Az ügy jelentőségére tekintettel kérem tisztelt Miniszter Urat,
hogy valóban fontolja meg érdemi vizsgálat megindítását ebben az ügyben . Ha erre nem kerül sor,
és felvetéseimre nem érkezik megnyugtató válasz kész vagyok arra, hogy az Országgy űlé s
plénuma előtt hívjam fel a figyelmet ezekre az anomáliákra.

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2012. február

dr. Ha ngozó Tamás

országgyűlési képviselő
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